

Malaria: great progress towards elimination, but persistent threat of imported cases and reintroduction

Malaria: great progress towards elimination, but persistent threat of imported cases and reintroduction

The WHO European Region aims to interrupt the transmission of malaria and eliminate the disease by 2015.
The number of reported locally acquired cases has dropped dramatically: from 90 712 cases reported in 1995 to only 37 in 2013, reported in Greece, Tajikistan and Turkey. Nevertheless, 5000 cases were imported into the Region in 2013, and the threat of reintroduction of the disease remains.
Vector surveillance and control, and the early detection of cases in human beings are vital to prevent the reintroduction and re-establishment of mosquitoes, and the spread of the diseases they carry.
On World Malaria Day, 25 April 2014, WHO is launching a manual to help countries assess the technical, operational and financial feasibility of moving towards malaria elimination.
Countries certified malaria free
Eliminating malaria from the Region by 2015 is a realistic and attainable goal. Of the 9 European countries with continuing transmission in 2000, 3 have been certified free of malaria (Turkmenistan in 2010, Armenia in 2011 and Kazakhstan in 2012) and 3 (Georgia, Kyrgyzstan and Uzbekistan) are in the prevention-of-reintroduction phase, having reported 0 indigenous cases for the past 3 years or more. Azerbaijan interrupted transmission of malaria in 2013. The remaining 2 countries (Tajikistan and Turkey) have reduced cases by more than 75%.

Threat of malaria reintroduction
Greece, which had remained malaria free between 1974 and 2010, reported 3 locally acquired malaria cases in 2010, 40 in 2011 and 20 in 2012. In 2013, 3 locally acquired cases were detected. This experience highlights the continual threat of reintroduction and the need for continued vigilance to ensure that any resurgence can be rapidly contained.
Imported cases
At present, imported malaria is a significant medical and health issue in many European countries where the disease has been successfully eliminated. Around 5000 imported malaria cases are reported annually in the Region, but the magnitude of the problem is thought to be much greater than statistics indicate.
World Malaria Day 2014
World Malaria Day, 25 April, is an occasion to highlight the need for continued investment in and sustained political commitment to malaria control and elimination. The theme for the 2013-2015 campaign is "Invest in the future: defeat malaria."
There were an estimated 207 million cases of malaria in 2012, causing over 600 000 deaths.
Weltgesundheitsorganisation (WHO)
Marmorvej 51
DK-2100 Copenhagen
Dänemark
Telefon: +45 45 33 70 00
Telefax: +45 45 33 70 01
Mail: postmaster@euro.who.int
URL: <http://www.euro.who.int/>

Pressekontakt

Weltgesundheitsorganisation (WHO)

DK-2100 Copenhagen

euro.who.int/
postmaster@euro.who.int

Firmenkontakt

Weltgesundheitsorganisation (WHO)

DK-2100 Copenhagen

euro.who.int/
postmaster@euro.who.int

Die WHO wurde 1948 mit dem Ziel gegründet, für alle Völker das höchstmögliche Gesundheitsniveau zu erreichen. Mit ihren 194 Mitgliedstaaten ist die WHO federführend in globalen Gesundheitsfragen und in der Gestaltung der Forschungsaufgabe für Gesundheit, im Aufstellen von Normen und Standards und in der Formulierung evidenzbasierter Grundsatzoptionen. Die WHO bietet ihren Mitgliedstaaten fachliche Unterstützung, sie überwacht und bewertet gesundheitliche Entwicklungen, sie unterstützt medizinische Forschung und leistet Soforthilfe bei Katastrophen. Die WHO setzt sich weltweit für bessere Ernährung und für eine Verbesserung der Wohn- und Arbeitsbedingungen sowie der sanitären Verhältnisse ein. Ihr Hauptbüro ist in der Schweiz in Genf angesiedelt. Sechs Regionalbüros sind über die ganze Welt verteilt. Die WHO arbeitet in einem zunehmend komplexen und sich rapide verändernden Umfeld. Gesundheitspolitik ist heute weniger deutlich von anderen Bereichen zu trennen und sie erreicht inzwischen auch die Sektoren, die Auswirkungen auf gesundheitliche Chancen und Ergebnisse haben können. Die Agenda der WHO angesichts solcher Herausforderungen enthält sechs Punkte:
zwei gesundheitliche Ziele: Förderung der Entwicklung und Förderung der Gesundheitssicherheit;
zwei strategische Bedürfnisse: Stärkung der Gesundheitssysteme und Nutzbarmachung von Forschungsergebnissen, -daten und -erkenntnissen);
zwei operative Ansätze: Ausweitung der Partnerschaften und Verbesserung der Leistung.